
Skolebestyrelsesmøde 3
Mandag den 24. oktober kl 17.00 – 19.30 i Pusterummet på Langsøskolen.

Forældrerådene er inviteret fra 18.30 til 19.30

Mødeleder: John

Deltagere: Tilde, John, Maja, Mette, Desiree, Mette L, Birgit, Claus, Annette, Vivi, Keld, Kirsten

Afbud: Hussin, Brian, Katja

Kommende mødedatoer:

Onsdag den 23. november - flyttes til onsdag den 30/11 kl. 17-20.

Tirsdag den 17. januar

Mandag den 20. februar - sammen med Voel og Resenbro

Torsdag den 30. marts

Onsdag den 10. maj

Tirsdag den 6. juni

Dagsorden

Præsentationsrunde den samlede skolebestyrelse.

1) Velkommen til og nyt fra elevrådet v. Tilde og Hussin
17.10 - 17.20

Referat:

Elevrådet har haft sit første møde, hvor de fik præsenteret sig og valgt formand og
næstformand samt deltagere i Rettigheds Rådet.

Rettigheds Rådet kom ikke til at deltage ved årsmødet i København i år pga. besparelserne,
men deltager i stafetten “Bæredygtig fremtid” i Aalborg og får i den forbindelse også besøg af
en skole fra Fyn.

Skal elever med i Køkkenudvalg?

Vi skal huske at spørge dem ifm eksempelvis lektieprincip og lignende.
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2) Køkkenfokus 17.20 - 17.40

- Status på mad til sportselever
- Maden til de øvrige elever
- Arbejdet med ombygning af køkken

Drøftelse og beslutning om videre proces.

Referat:

Sportseleverne og Henrik (Sportskoordinator) melder tilbage, at den nye ordning fungerer
godt.

Vi ønsker, at udbuddet for de øvrige elever bliver større.

Vi ønsker et køkkenmiljø og at skolemaden bliver produceret her på skolen. Eventuel med
inddragelse af vores elever. Udfordringen er at få tilladelse til, at vi må producere skolemad på
skolen og økonomien til, at vi kan udbygge skolekøkkenet, så vi kan producere skolemaden
her. Budgettet vil sandsynligvis være 1 mio.

Mette L. vil gerne lave et skriv til at ansøge fonde. Forslag om at inddrage et fokus på at
mindske madspild. Mette kontakter Keld og Line for uddybning.

Mulighed for at lade køkkenprojekt og fondsansøgninger herom tage afsæt i noget om
madforbrug og at undgå madspild - det taler til mange fonde.

3) Kort status fra Budgetudvalg 17.40 - 17.50

- Sådan kommer udvalget til at arbejde.
- Videre arbejde med prioritering af vikarmidler, som bliver punkt på næste møde.

Referat:

Kan vi fortsætte de gode erfaringer med brug af færre vikarer fremover - også efter vi er ovre
denne spareøvelse?

Forældrene og eleverne i udskolingen har rigtig gode erfaringer med at eleverne i ydertimer
(morgen og eftermiddagstimer) arbejder selv med en opgave hjemme, som læreren følger op
på. Det er klart at foretrække frem for tilkaldevikarer.

Ansatte på skolen som vikarer er også klar at foretrække i det omfang medarbejderne kan
holde til.

Ledelsen har opgaven med at kigge nærmere på, hvordan vi kan bruge de erfaringer
fremadrettet.

Claus bliver nyt medlem i udvalget.
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4) Elevplaner erstattes med Meddelelsesbog 17.50 - 18.10
- Orientering om de ændrede rammer for både meddelelsesbog og Udvidet

Meddelelsesbog.
- De lokale opgaver - herunder bestyrelsens rolle

Drøftelse og inputs til Langsøskolens proces

Referat:
I dette skoleår skal vi beslutte, hvordan vi vil bruge den nye meddelelsesbog og hvordan den
skal se ud. Der skal være en udvidet meddelelsesbog i inklusionscentret i år.
Samarbejdet skal være dynamisk med et fremadrettet sigte.
Inputs fra skolebestyrelsen:
I kan bruge fokusgrupper (forældreråd) til at hente inspiration.
Kan savne tilbagemelding fra faglærere i meddelelsesbogen.
Den udvidede meddelelsesbog, som Line har lavet, rundsendes til skolebestyrelsen til
gennemsyn/inspiration.

4) Nyt fra skoleledelse/skolebestyrelse/medarbejdere
18.10 - 18.20

Fra ledelse
- Status på ansættelser. Samtaler den 26. oktober.
- Kostpolitik

Fra skolebestyrelse
- Husk at notere gode bestyrelses-ideer i dokument oprettet efter Silkeborg

kommunes SBkursus den 19. september
(https://docs.google.com/document/d/1cKbzfxgPGUrPGhlpKmAzN0Dbgv74yhZq
KpQoWkMoeLQ/edit?usp=drivesdk)

Fra medarbejdere

Referat:
På onsdag er der ansættelsessamtaler.
Kostpolitikken bliver præsenteret for overbygningen, lagt på AULA og skolens hjemmeside.
Keld har booket bestyrelsen til et ekstraordinært bestyrelsesmøde på tirsdag (se mail).
De faste medarbejdere i distriktsskolen er på VIA de næste to dage, hvor lærerstuderende
underviser eleverne her på skolen.

8) Eventuelt
18.20 - 18.25
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Herefter møde med Forældreråd med nedenstående invitation:

Mødet finder sted mandag den 24. oktober kl 18.30 til 19.30 i Pusterummet på 1. sal her på
Langsøskolen.

Dagsorden vil se således ud:

- Velkommen og præsentation bestyrelse og forældreråd

- Kort drøftelse om forældrerådsforventninger og inspirationsmateriale

- Gruppedrøftelser

- Det vil vi gerne have mere af

- Opmærksomheder i det gode skole-hjem-samarbejde

- Sådan gør vi når forældrerådsarbejdet lykkes og forældre-engagementet bobler

Deltagelse fra 0A, Hold 2, Hold 3, 7A, 7B, 7S, 8X, 8Y - 14 deltagere i alt fra
forældreråd
Tilbagemeldinger/ønsker fra forældrerødderne:

Gode idéer og erfaringer fra tidligere år til Blå Mandag og skolerejser. Mette J fra
skolebestyrelsen vil gerne lave et skriv.

De gode råd til 9. om sidste skoledag.

Tydeliggør for alle, hvordan nye 7. klasser sammensættes

Opsamling efter gruppedrøftelser:
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- Lettere måde for forældrerødderne at kommunikere på tværs af årgangen på - fx en
kontaktliste under Fælles Filer på Aula.

- Årshjul i Solen for sociale arrangementer på tværs af hold
- Årshjul for sociale arrangementer på skolen, så man ikke lægger et klassearrangement

oveni
- Idébank til Blå Mandag
- Idébank til indtjening til skolerejse
- Spørge eleverne i klassen til deres ønsker for sociale arrangementer
- Dele gode idéer til arrangementer/aktiviteter med årgangen eller invitere de andre

klasser med
- Dette arrangement kunne med fordel ligge lidt før, så inputs herfra kan bruges på det

første klasseforældrerådsmøde
- Mangler erfaring for størrelse af beløb til indbetaling til klassekassen. Flere

klasseforældreråd har har skrevet at man må indbetale op til 100 kr.
- Årshjulene i klasser og afdelinger må meget gerne deles. Information fra klasserne om

allerede planlagte arrangementer mm.
- Kan man danne forældreråd allerede på 1. skoledag (0. klasse) og før sommerferien på

7. årgang?
Særligt vedrørende Solen

- Stillads omkring sociale aktiviteter. Fx et årshjul, som forældre kan træde ind i.
- Skolefesten er et godt eksempel på social aktivitet, hvor forældre både møde si klasse

og på tværs.
- Skal vi have et fælles forældreråd for hele Solen?
- Der er en udfordring ift at skifte hold og dermed får man mindre kendskab til hinanden

som forældre.
- Kan forældreråd administreres af/I Solen, så det bliver let at træde ind i?
- Kan holdene deles i aldersgrupper, fx 3 - 4 grupper
- Kan forældreråd hjælpe ved at personalet henvender sig til forældrerådet fx ift kager til

skolernes motionsdag, så forældrerådet har opgaver, som kan fordeles til forældre?

Bemærk dokumentet “Januar 2022 Forældrerådsinspiration” mangler på skolens hjemmeside.

Kommende punkter
● Outdoorfaciliteter på Langsøskolen  samarbejde med Outdoor Silkeborg
● Opsamlet plan for branding

● Meddelelsesbogen

● Forretningsorden, årshjul og ideer til bestyrelsesudvikling

● Solen og forædlresamarbejdet

● Opsamling på møde med forældreråd
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